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Abstract 

This study aimed to explore the challenges related to executive administrative 

requirements that hinder the implementation of the Asian Licensing Law from the 

perspective of members of the administrative body, and to determine the extent to 

which members of the administrative bodies of clubs are aware of meeting the 

executive administrative requirements for implementing the Asian Licensing Law. 

The research community and sample for the current study were determined to be 

(100) administrative body members, representing (10) sports clubs. The number of 

valid questionnaires returned for the study was (100), representing (100%) of the 

research community. The (Strategic Planning Scale According to the Asian Licensing 

System) by researcher Hassan Talal Khalaf (2018) was used, and it consisted of 10 

statements applied to the Iraqi environment. Based on the responses of the 

respondents, the researchers concluded that members of the administrative bodies of 

clubs participating in the Iraqi Premier League should possess accumulated 

experience and be highly competent, enabling them to formulate future plans for club 

development in accordance with the standards set forth in the Asian license, meet 

executive administrative requirements, and achieve financial independence. The 

researchers recommended the establishment of development programs that work to 

achieve the club's goals within the executive administrative requirements. They also 

recommended the need for high-level coordination with the Iraqi Football 

Association to ensure the implementation of unified development programs and the 

provision of financial allocations to improve and develop infrastructure within the 

requirements of the Asian license. 
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 10 10 نادي الشرطة الرياضي 1

 10 10 نادي القوة الجوية الرياضي 2

 10 10 نادي الزوراء الرياضي 3

الرياضي الطلبةنادي  4  10 10 

الرياضي الحدودنادي  5  10 10 

الرياضي الكرخنادي  6  10 10 

الرياضي النفطنادي  7  10 10 

الرياضي الكهرباءنادي  8  10 10 

الرياضي كربلاءنادي  9  10 10 

الرياضي النجفنادي  10  10 10 

 100 100 
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1 .   
. والتجديد في وضع الخطط الابتكارتسهم البرامج التدريبي الموضوعة على  2    
إدارة النادي مبني على أساس تبادل الخبرات  ذي وضعتهالبرنامج التدريبي ال 3

سيويتحاد العراقي والآمعلومات مع الإالو    

.التحتية يةتمتلك إدارة النادي رؤية واضحة عن البن 4    
متاحةتسعى إدارة النادي إلى الموازنة بين التخطيط الاستراتيجي والموارد ال 5    
.تكون لدى إدارة النادي رؤية إستراتيجية مستقبلية في العمل الإداري 6    
تحقيق الأهداف الموضوعة مع مراعاة مرونة يجابية نحو إتتصرف الإدارة ب 7

.الخطة  
  

.يويستحاد الآتكون الإدارة ملمة باللوائح والقوانين والنظم المتبعة في الإ 8    
.مرحلة احتياجات كل ا  دارة النادي بطريقة علمية وفقلإخطط استثمارية عدم وجود  9    
الداخلية حتى يمكن استغلال كل  تقوم إدارة النادي بتعديل وتطوير اللوائح المالية 10

.الإمكانات  
  

   

-  
-  
-  
-  
-  Spss 
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إدارة الناادي  ذي وضاعتهالبرناامج التادريبي الا

سايويتحااد العراقاي والآمعلومات مع الإالمبني على أساس تبادل الخبرات و

تحاااد معلومااات مااع الإالمبنااي علااى أساااس تبااادل الخباارات وغياار إدارة النااادي  ذي وضااعتهالبرنااامج التاادريبي الاا

التحتياة ياةإدارة الناادي رؤياة واضاحة عان البن سايويالعراقاي والآ

التحتياة ياةتمتلك إدارة الناادي رؤياة واضاحة عان البن

جي والماوارد المتاحاةتسعى إدارة النادي إلى الموازنة بين التخطيط الاستراتي
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تكاون لادى إدارة تاحاةتسعى إدارة النادي إلى الموازناة باين التخطايط الاساتراتيجي والماوارد الم

تكااون لاادى إدارة النااادي رؤيااة إسااتراتيجية النااادي رؤيااة إسااتراتيجية مسااتقبلية فااي العماال الإداري

يجابياة نحاو تحقياق الأهاداف إتتصارف الإدارة بالإداريمستقبلية في العمل 

يجابية نحاو تحقياق إتصرف الإدارة بالموضوعة مع مراعاة مرونة الخطة

ملماة  الاندياة اداراتالأهداف الموضوعة مع مراعااة مروناة الخطاة

غيار  الاداراتا انسايويتحااد الآباللوائح والقوانين والنظم المتبعة فاي الإ

خطاط عدم وجاود سيويتحاد الآملمة باللوائح والقوانين والنظم المتبعة في الإ

وجاود احتياجاات كال مرحلاة ا  دارة النادي بطريقة علمياة وفقالإاستثمارية 

 قيااماحتياجات كل مرحلاة ا  دارة النادي بطريقة علمية وفقلإخطط استثمارية 

إدارة النادي بتعديل وتطوير اللوائح المالية الداخلية حتى يمكن استغلال كل الإمكانات

تقوم إدارة النادي بتعديل وتطوير اللوائح المالية الداخلية حتى يمكن استغلال كل الإمكانات
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